
 
 
 
 

Steady growth of Saudi insurance sector prompts Chedid Re to 
set up operations in Kingdom   

 
 

April 25, 2010 
Chedid Re, one of the leading reinsurance brokers in the MENA region, has announced that 

it has established a new subsidiary in the Kingdom of Saudi Arabia. The Riyadh-based 
entity has been licensed by the Saudi Arabian Monetary Agency (SAMA) to provide 

reinsurance brokerage services across the Kingdom. The move will enable Chedid Re to 
capitalise on Saudi Arabia’s fast-growing insurance sector, which has been witnessing 

significant growth in recent years.  
 

Saudi Arabia has the distinction of being one of the largest insurance markets in the Middle 
East. With the country’s population projected to reach 45 million by 2020, the demand for 

insurance products, especially medical and motor insurance, is expected to escalate further, 
which in turn will positively impact the reinsurance sector.     

 
Farid Chedid, Chairman and CEO of Chedid Re Group of Companies, said, “The outlook for 
the reinsurance sector in the GCC as a whole and Saudi Arabia in particular continues to 

remain positive despite the short terms hurdles. Chedid Re has been doing business in the 
Kingdom since 1998 and by setting up operations here we will be getting closer to our 

clients in the Kingdom and are better positioned to serve them with the expertise we are 
renowned for. Moreover, the timing of our entry with enhanced services and in-depth local 

know-how shows a further commitment from our side to this market.”  
 

Elie Abi Rached, General Manager of Chedid Re in Saudi Arabia, said, “We will be focused on 
anticipating the growing sophisticated needs of the Saudi Arabian insurance market in 

terms of product innovation, technical expertise and risk management solutions.”  
 

Chedid Re, which was established in Cyprus in 1998, today delivers comprehensive 
reinsurance solutions to over 150 insurance companies in the MENA region and Europe 

through operations in Cyprus, Greece, UAE, Qatar, Lebanon and now in Saudi Arabia. 
Chedid Re won the ‘2010 Reinsurance Broker of the Year’ award at the Gulf Insurance 

Awards held in Dubai earlier this year and the ‘2010 Reinsurance Broker of the Year’ award 
at the 5th Middle East Insurance Awards, thus reinforcing the company’s reputation for 



offering high quality services, placement of complex and specialised risks, and speed of 
delivery.    

 

 
 

 
النمو السريع والملحوظ في قطاع التأمين السعودي يدفع "شديد ري" إلى 

 تأسيس شركة فرعية في المملكة
 

 25 2010أبريل   
 

Chedid Reكشفت "شديد ري" (  في وساطة إعادة التأمين العاملة في قطاع الشركاتأبرز )، إحدى 
منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، عن تأسيس شركة فرعية في المملكة العربية السعودية. وحصلت 

الشركة الجديدة، التي تتخذ من الرياض مقراً رئيسياً لها، على ترخيص "مؤسسة النقد العربي السعودي – 
SAMAساما" (  لتوفير خدمات وساطة إعادة التأمين في مختلف أنحاء المملكة. ومن المتوقع أن تسهم هذه )
الخطوة في تعزيز قدرة "شديد ري" على الإستفادة من قطاع التأمين المتنامي في السعودية والذي شهد نمواً 

 سريعاً وملحوظاً خلال السنوات الأخيرة.
 

تعد المملكة إحدى أكبر أسواق التأمين في الشرق الأوسط. وفي ظل التوقعات بوصول التعداد السكاني في 
، تشير التقديرات إلى مواصلة إزدياد الطلب على خدمات 2020 مليون نسمة بحلول العام 45السعودية إلى 

 التأمين، لا سيّما التأمين الطبي وتأمين السيارات، مما سينعكس بشكل إيجابي على قطاع إعادة التأمين.
 

 "لا تزال التوقعات قال فريد شديد، رئيس مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لمجموعة شركات "شديد ري":
 بصفة خاصة إيجابية جداً على العربية السعوديةالمتعلقة بقطاع إعادة التأمين في دول الخليج والمملكة 
على توفير خدماتها في السوق السعودية منذ شركتنا الرغم من التحديات المحتملة على المدى القريب. تعمل 

، إلاّ أنّ تأسيس شركة فرعية تابعة لنا سيسهم في تعزيز التواصل مع عملائنا في المملكة 1998العام 
وتوظيف خبراتنا الواسعة لتزويدهم بأفضل الحلول والخدمات وفق أعلى معايير الجودة. ويعكس توقيت 

دخولنا إلى السوق السعودية بخدمات عالية المستوى وخبرة ومعرفة معمقة بالمعطيات المحلية إلتزامنا التام 
."العربية السعوديةتجاه تعزيز نمو سوق إعادة التأمين في المملكة   

 
وقال إيلي أبي راشد، مدير عام شركة "شديد ري" في المملكة العربية السعودية: "نعتزم التركيز على 

 من حيث إبتكار منتجات جديدة  العربية السعوديةإستطلاع الإحتياجات المتزايدة في سوق التأمين في المملكة
 وتوفير خبرات فنية عالية المستوى وتطوير حلول فعالة لإدارة المخاطر."

 



، حلولاً شاملة في مجال إعادة التأمين لأكثر 1998وتوفر "شديد ري"، التي تأسست في قبرص في العام 
 شركة تأمين في أوروبا ومنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا وذلك من خلال شبكة شركاتها 150من 

المنتشرة في كلّ من قبرص واليونان والإمارات العربية المتحدة وقطر ولبنان بالإضافة إلى الشركة الجديدة 
" 2010بجائزة "شركة وساطة إعادة التأمين للعام  السعودية. وفازت شركة "شديد ري"  العربيةفي المملكة

) الذي عقد في دبي في Gulf Insurance Awardsخلال حفل توزيع "جوائز الخليج لقطاع التأمين" (
" خلال حفل 2010 بالإضافة إلى جائزة "شركة وساطة إعادة التأمين للعام 2010شهر كانون الثاني/يناير

). وتسهم هذه Middle East Insurance Awardsتوزيع "جوائز التأمين للشرق الأوسط" (
الإنجازات في تعزيز مكانة الشركة كإحدى أبرز مزودي خدمات إعادة التأمين عالية الجودة والحلول 

 المتخصصة بإدارة المخاطر بكفاءة وسرعة.
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